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 Protokół obrad 

LXX sesji Rady Miejskiej Góry 

z dnia 21 grudnia 2023 r. 

Sesja rozpoczęła się o godzinie 10:05 w sali konferencyjnej nr 1 Starostwa Powiatowego  

w Górze, a zakończyła się około godziny 11:45. 

Rada obradowała w składzie 13 osobowym. Nieobecni Radni: Pan Leszek Ciastoń oraz Pan 

Zygmunt Iciek. W sesji brały również udział osoby zaproszone według załączonych list 

obecności.  

Ad. 1  Otwarcie 

Przewodniczący Rady Miejskiej Góry Pan Arkadiusz Szuper przywitał Radnych, Burmistrz 

Góry Irenę Krzyszkiewicz, Zastępcę Burmistrza Góry Magdalenę Głuszko oraz wszystkich 

obecnych na sali. 

Dalej przeprowadzono logowanie do elektronicznego systemu głosowania. Ustalono quorum. 

Porządek obrad przedstawiał się następująco: 

1. Otwarcie. 

2. Przyjęcie protokołu z obrad LXVIII sesji w dniu 22 listopada 2023 r. 

3. Przyjęcie protokołu z obrad LXIX sesji w dniu 24 listopada 2023 r. 

4. Sprawozdanie Burmistrza Góry z działalności w okresie międzysesyjnym. 

5. Uchwała budżetowa Gminy Góra na rok 2024. 

6. Uchwała w sprawie przyjęcia wieloletniej prognozy finansowej Gminy Góra. 

7. Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie zwolnienia od podatku od nieruchomości 

budynków mieszkalnych lub budynków pozostałych zajętych na prowadzenie 

działalności gospodarczej, w których wykonano remont elewacji frontowej. 

8. Uchwała w sprawie wydzielonych rachunków dochodów jednostek budżetowych Gminy 

Góra prowadzących działalność określoną w ustawie z dnia 14 grudnia 2016 r. prawo 

oświatowe. 

9. Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie ustalenia regulaminu określającego wysokość 

dodatków i innych składników wynagrodzenia nauczycieli oraz szczegółowych 

warunków ich przyznawania w szkołach i przedszkolach prowadzonych przez Gminę 

Góra. 

10. Uchwała w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany  miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego Gminy Góra, obręb Borszyn Mały. 

11. Uchwała w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego gminy Góra, 

obręb Sławęcice. 

12. Uchwała w sprawie Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych  

oraz Przeciwdziałania Narkomanii dla Gminy Góra na lata 2024-2027. 
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13. Uchwała w sprawie zobowiązania Burmistrza Góry do indywidulnego określenia 

warunków sprzedaży nieruchomości gruntowych na rzecz ich użytkowników 

wieczystych. 

14. Uchwała w sprawie planu pracy Rady Miejskiej Góry na rok 2024. 

15. Interpelacje i zapytania Radnych. 

16. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania Radnych. 

17. Wolne głosy i wnioski. 

18. Zamknięcie obrad. 

 

Pani Burmistrz Irena Krzyszkiewicz poprosiła o wycofanie z porządku obrad punktu 7-go,  

to jest uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie zwolnienia od podatku od nieruchomości, 

budynków mieszkalnych lub budynków pozostałych zajętych na prowadzenie działalności 

gospodarczej, w których wykonano remont elewacji frontowej. Dlatego proszę o wycofanie,  

bo czekamy na opinię UOKiK musi być opinia UOKiK i jeszcze nie dostarczyli w terminie,  

w związku z tym to będzie przedmiotem następnej sesji. Natomiast proszę w miejsce punktu  

7-go o wprowadzenie punktu 7-go, czyli uchwały zmieniającej uchwałę budżetową Gminy 

Góra na rok 2023 i jaką kolejny punkt 8 uchwała zmieniająca wieloletnią prognozę finansową 

Gminy Góra. Bardzo dziękuję. 

Po zmianach porządek obrad przedstawiał się następująco: 

1. Otwarcie. 

2. Przyjęcie protokołu z obrad LXVIII sesji w dniu 22 listopada 2023 r. 

3. Przyjęcie protokołu z obrad LXIX sesji w dniu 24 listopada 2023 r. 

4. Sprawozdanie Burmistrza Góry z działalności w okresie międzysesyjnym. 

5. Uchwała budżetowa Gminy Góra na rok 2024. 

6. Uchwała w sprawie przyjęcia wieloletniej prognozy finansowej Gminy Góra. 

7. Uchwała zmieniająca uchwałę budżetową Gminy Góra na rok 2023. 

8. Uchwała zmieniająca wieloletnią prognozę finansową Gminy Góra. 

9. Uchwała w sprawie wydzielonych rachunków dochodów jednostek budżetowych Gminy 

Góra prowadzących działalność określoną w ustawie z dnia 14 grudnia 2016 r. prawo 

oświatowe. 

10. Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie ustalenia regulaminu określającego wysokość 

dodatków i innych składników wynagrodzenia nauczycieli oraz szczegółowych 

warunków ich przyznawania w szkołach i przedszkolach prowadzonych przez Gminę 

Góra. 

11. Uchwała w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany  miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego Gminy Góra, obręb Borszyn Mały. 

12. Uchwała w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego gminy Góra, 

obręb Sławęcice. 

13. Uchwała w sprawie Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych  

oraz Przeciwdziałania Narkomanii dla Gminy Góra na lata 2024-2027. 
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14. Uchwała w sprawie zobowiązania Burmistrza Góry do indywidulnego określenia 

warunków sprzedaży nieruchomości gruntowych na rzecz ich użytkowników 

wieczystych. 

15. Uchwała w sprawie planu pracy Rady Miejskiej Góry na rok 2024. 

16. Interpelacje i zapytania Radnych. 

17. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania Radnych. 

18. Wolne głosy i wnioski. 

19. Zamknięcie obrad. 

 

W związku z propozycją zmian rozpoczęto procedurę głosowania nad zmianą porządku obrad.  

Radni jednogłośnie 11 głosami za jednogłośnie przyjęli zmieniony porządek obrad. 

Ad. 2  Przyjęcie protokołu z obrad LXVIII sesji w dniu 22 listopada 2023 r. 

W związku z brakiem pytań rozpoczęto procedurę głosowania.  

Radni 12 głosami za jednogłośnie przyjęli protokół. 

 

Ad. 3  Przyjęcie protokołu z obrad LXIX sesji w dniu 24 listopada 2023 r. 

W związku z brakiem pytań rozpoczęto procedurę głosowania.  

Radni 12 głosami za jednogłośnie przyjęli protokół. 

 

Ad. 4  Sprawozdanie Burmistrza Góry z działalności w okresie międzysesyjnym. 

Bardzo dziękuję Panie Przewodniczący, Panie i Panowie Radni, Szanowni Państwo w tym 

okresie międzysesyjnym, krótkim, bo od 25 listopada do dnia dzisiejszego wydałam  

17 zarządzeń. Zarządzenia głównie dotyczyły powołania komisji przetargowej w związku  

z realizacją zadań inwestycyjnych, również zmieniający plan dochodów i wydatków budżetu 

Gminy Góra na rok 2023 czy też ogłoszenia konkursu na najlepszą pracę magisterską 

poświęconą Gminie Góra, czy też przeprowadzenie inwentaryzacji, czy też zbycia 

nieruchomości. Pozostałe zarządzenia macie Państwo wszystkie opublikowane na BIP-ie, jak 

kogoś bardziej to interesuje, to zachęcam do wejścia na tą stronę. Oczywiście, jeśli chodzi  

o zamówienia publiczne, w dalszym ciągu ogłaszaliśmy przetargi, wyłanialiśmy wykonawców 

i teraz postępowania przeprowadzone w trybie właśnie ustawy zamówień publicznych, 

mianowicie odbiór i zagospodarowanie odpadów komunalnych na terenie miasta i Gminy Góra, 

termin składania ofert upłynął 20 listopada na odbiór i zagospodarowanie odpadów jedna oferta 

wpłynęła przez Technikę Komunalną TEKOM, ta oferta to cena 5 173 344 zł, natomiast 

wprowadzenie PSZOK wpłynęła również jedna oferta przez TEKOM i to jest kwota  

1 375 736,40 zł. Umowy podpisaliśmy tutaj z Panem Skarbnikiem, właściwie podpisała Pani 

Wiceburmistrz, ponieważ gmina jest właścicielem firmy TEKOM, ja Jestem jedynym 

udziałowcem, w związku z tym w moim imieniu za pełnomocnictwem reprezentuje Pani 

Wiceburmistrz. Także przypomnę tylko, że umowa ta, która opiewała na rok 2023, to umowa 

na odbiór PSZOK to była kwota 6 878 401,20 zł dla porównania, żebyście Państwo mieli 

wiedzę, jak to się przedstawiało w tym roku, a jak będzie w 2024. Również ogłosiliśmy przetarg 
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dostawa energii elektrycznej w roku 2024 na rzecz gminy tutaj ogłoszenie przekazano do 

publikacji we wrześniu 2023, termin składania ofert upłynął z końcem października 2023  

i wpłynęły 3 oferty. Oferta z najniższą ceną to kwota 3 356 178,56 zł, z najwyższą ceną 

5 306 691,52 zł. Jako najkorzystniejszą w postępowaniu wskazano ofertę złożoną tutaj przez 

firmę Hekla Energy, to jest firma z Krakowa. Tym razem nie wygrała firma, która do tej pory 

obsługiwała czyli ENEA z ceną właśnie 3 356 178,56 zł i grupa taryfowa C oświetlenie 

drogowe wyliczone jest na 0,6 netto za kilowatogodzinę mówię o złotych. Grupa taryfowa 

następna, no to jest ta sama wartość grupa taryfowa następna mniejsza ta sama wartość i grupa 

taryfowa kolejna tej samej wartości, czyli kwota 0,6628 złotego za kilowatogodzinę, umowa 

została podpisana 6 grudnia na 2023 i ona jest już w realizacji. Następnie to wykonanie robót 

budowlanych w ramach zadania inwestycyjnego, wymiana nawierzchni chodników, ulica 

Kościuszki, etap pierwszy, termin składania ofert upłynął 21 listopada i wpłynęły 2 oferty. 

Oferta z najniższą ceną to jest 585 180,30 zł, natomiast oferta z najwyższą ceną 620 267,95 zł 

jako najkorzystniejszą wygrała firma DROGTRANS, tutaj firma nasza górowska z cena  

o której mówiła, mają termin do wykonania 110 dni od momentu podpisania umowy, czyli tak 

naprawdę od 5 grudnia 2023. Tu przypomnę tylko, że otrzymaliśmy duże dofinansowanie  

z Rządowego Funduszu Rozwoju Dróg, bo kwota na ten cel to jest 465 336,80 zł, czyli niewiele 

tylko dołożymy, żeby to zadanie było realizowane. Natomiast wykonanie robót budowlanych 

w ramach zadania też dofinansowanie otrzymaliśmy, to jest akurat na zabytek, to jest kapliczka 

w Sławęcicach, to było drugie postępowanie, bo na ostatniej sesji Państwu mówiłam, że 

ogłosiliśmy pierwszy przetarg i nie zgłosiła się żadna oferta. Teraz ogłosiliśmy drugie 

postępowanie i wpłynęły 4 oferty, najniższa to jest kwota 105 000 zł, najwyższa to jest  

199 058,61 zł, także wyczytaliśmy przed otwarciem przetargu 120 000 zł, więc jeszcze mamy 

tutaj taką małą góreczkę. Oczywiście dojdą do tego jeszcze inspektorzy nadzoru, bo tak jak 

wiadomo, przy każdej inwestycji, także trwa badanie ofert, dofinansowanie, które na ten cel 

otrzymaliśmy to pewnie będziemy musieli proporcjonalnie zwracać, bo otrzymaliśmy kwotę 

127 400 zł, jak Państwo widzicie najniższa oferta to jest 105 000 zł, więc to zadanie będzie 

również realizowane. Z następnych takich istotnych przetargów to jest modernizacja 

infrastruktury drogowej na terenie miasta i Gminy Góra, tutaj przypomnę, że też udało nam się 

otrzymać dofinansowanie z Polskiego Ładu, między innymi część pierwsza, bo podzieliliśmy 

na 3 części całe zamówienie to jest ulica Sienkiewicza i tutaj kosztorys na tą ulicę był wykonany 

to kwota 814 375,32 zł wpłynęły 3 oferty, najniższa cena to jest 810 492,58 zł, czyli mieści się 

w cenie wartości kosztorysowej i tą ofertę Drogtrans złożył, najwyższa no troszeczkę wyższa 

903 374,79 zł, firma z Leszna złożyła, trwa badanie ofert i przygotowujemy się również do 

podpisania umowy. Druga część tego samego przetargu w ramach tego samego dofinansowania 

to jest Czernina ul. Zapłocie i tutaj wartość kosztorysowa 539 792,62 zł też 3 oferty wpłynęły, 

najniższa cena to z kolei złożona przez firmę Drogomel i kwota 425 616,38 zł, czyli też się 

mieścimy wartości kosztorysowej. Ta najwyższa z Leszna firma, która złożyła to jest 494 

539,34 zł, trwa badanie ofert i trzecia to jest przebudowa parkingu przy ulicy Głogowskiej 

(czyli dawny postój taxi) wartość kosztorysowa to jest 1 126 582 zł brutto też 3 oferty wpłynęły 

i tutaj najniższa to jest oferta 1 042 864,53 zł to jest firma z Leszna, najwyższa cena to  

z Głogowa 1 278 986,94 zł, a jeszcze firma tutaj Drogtrans z tego co pamiętam składała ofertę, 

ale jest wyższa również od tej najniższej. Trwa badanie ofert, też będę Państwa prosić, bo 

musimy zabezpieczyć w budżecie środki finansowe dla właśnie tego zadania, ponieważ 

wpisane w budżecie z tego co pamiętam jest około 700 000 zł, ponieważ nie wiedzieliśmy, czy 

otrzymamy dofinansowanie, czy nie otrzymamy dofinansowanie, zawsze tak robimy, że 

wpisujemy kwotę taką, a po otrzymaniu dofinansowania i już muszę podpisać umowę, to 
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zabezpieczamy pełną kwotę, żeby to zadanie w pełni zostało zrealizowane. Polski Ład ma to 

do siebie, że wszystkie zadania muszą być w tym samym czasie rozpoczęte i wszystkie zadania 

muszą być w tym czasie zakończone i rozliczone, więc trudno jest tak na przykład, gdybyśmy 

dwie oferty za zabezpieczyli, a trzecią nie to musimy i tak przetarg jeszcze ogłaszać, żeby 

scedować te terminy, skorelować z sobą i żeby to zadanie było wszystkie wykonane, rozliczone 

i dopiero możemy występować do Polskiego Ładu o zwrot środków, jak otrzymujemy zwrot 

środków, to tak wypłacamy tak te zadanie inwestycyjne, które do tej pory realizowaliśmy  

w tym roku i otrzymaliśmy kwotę, przypominacie sobie Państwo z zewnątrz 15 300 000 zł 

realizowaliśmy 17 zadań, to tutaj oświadczam, że zadania zostały wszystkie wykonane te 17  

i również zostało rozliczone i jutro dokonujemy wypłaty wykonawcą tego zadania zgodnie  

z podpisaną umową także rozliczenie zostało przyjęte. Mamy to szczęście, że te zadania zostały 

wykonane w tym terminie, tutaj dziękuję przede wszystkim wydziałowi Realizacji Inwestycji 

Panu Naczelnikowi Głowackiemu i ludziom, osobom, które pracują, że po prostu, wywiązali 

się z tego zadania, bo tych rad budowy w ciągu tygodnia przy realizacji 17 inwestycji, a ludzi 

pracujących w PRI jest 4, tak łącznie z Naczelnikiem, to nie jest łatwo tak wszystko w tym 

terminie jest zakończyć, ale tak jak widać jesteśmy skuteczni i zadanie nie oddamy tutaj ani 

złotówki, tylko te wszystkie zadania będziemy realizować, tutaj Pan Skarbnik dobrze to 

rozliczył z wydziałem finansów, więc też się cieszymy, że te 17 zadań zostało wykonanych,  

a tych zadań na przyszły rok jak będziemy rozmawiać o budżecie, to mamy zaplanowanych aż 

66 do realizacji zarówno na wsi, jak w mieście tu bliżej i szczegóły podam przy budżecie, gdy 

będziemy rozmawiać, bo również mamy zapewnione środki finansowe na realizację, niektóre 

zadania już w przetargi to ogłaszaliśmy. Na niektóre będziemy przetargi ogłaszać, natomiast na 

większość zadań, które wpisaliśmy do realizacji to jest przede wszystkim opracowanie 

dokumentacji po to tylko, żeby uzyskać pozwolenie na budowę i pozyskać środki z zewnątrz 

na realizację tych zadań. Jeszcze mimo, że tak dużo robimy w zakresie infrastruktury drogowej, 

bo budujemy drogi, chodniki, ścieżki rowerowe, to i tak jeszcze mamy te zaszłości, że jeszcze 

musimy po prostu zwiększyć tempo w pozyskiwaniu środków i żeby te drogi gminne, mówi  

o drogach gminnych, bo wiadomo, że za drogi powiatowe Pani Starosta odpowiada, za drogi 

wojewódzkie Marszałek Województwa Dolnośląskiego, Ja mówię o drogach gminnych, to 

jeszcze musimy więcej zrobić, więc zawsze proszę też o cierpliwość, wytrwałość, bo czasami 

dostaje takie pisma typu, dlaczego Pani Burmistrz przez tyle lat jeszcze nie wyremontowała 

mostu w Osetnie? Tak, są priorytety, tak prawda jest taka, że człowiek nie kupuje sobie 

luksusowego samochodu, jak nie ma gdzie mieszkać i mieszka na działce, tylko w pierwszej 

kolejności zadba o dom, dlatego przede wszystkim potrzeba bezpieczeństwa mieszkańców jest 

najważniejsza, a drogi, chodniki to przede wszystkim jest i bezpieczeństwo czy oświetlenie. 

Natomiast jak już wszystkie te zadania zrealizujemy, no to wiadomo, że będziemy się ubiegać 

o środki z zewnątrz, żeby również dbać o zabytki, tak jak do tej pory dbamy o zabytki, bo każdy 

nam zazdrości, że udało nam się w tak krótkim czasie wyremontować zarówno Wieżę Ciśnień, 

czy Wieżę Głogowską, czy Wieżę Ewangelicką tak teraz kapliczka, że udało nam się mury 

obronne pozyskać środki finansowe i to bardzo duże dofinansowanie, bo 95%, natomiast inne 

zadania, my też wiemy, mamy w głowie, że trzeba realizować, ale te priorytety trzeba po prostu 

określić, więc bardzo bym prosiła o tą cierpliwość i wyrozumiałość. Zapoznanie się najpierw  

z budżetem jak on wygląda, a dopiero właśnie mówienie, dlaczego jeszcze tego nie zrobiono, 

czy tamtego nie zrobiono? Jeśli chodzi o następne przetargi, to wykonanie robót budowlanych 

w ramach zadania inwestycyjnego właśnie to, co mówiłam konstrukcja murów obronnych 

zostało nam do wykonania 319 m i 70 cm, ogłosiliśmy przetarg. Termin wyznaczono ofert na 

28 grudnia 2023 na te zadanie otrzymaliśmy dofinansowanie z Rządowego Programu 
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Odbudowy Zabytków i to kwota jest dość duża 1 176 000 zł dofinansowanie jest duże, więc jak 

28 grudnia otworzymy oferty, to na następnej sesji Państwu przekażę, kto wygrał przetarg. 

Z takich istotnych, to podpisałam również umowę 8 grudnia z Panem Dr hab. Adamem 

Koniuszym ul. Wiosna Ludów ze Szczecina na opracowanie Programu Funkcjonalno -  

Użytkowego dla zadania Budowa instalacji przetwarzania osadów komunalnych oraz 

modernizacja oczyszczalni ścieków w Górze. Przypomnę, że wcześniej zadbaliśmy tutaj 

wspólnie z Radnymi i z budżetu gminy dokonaliśmy modernizacji stacji uzdatniania wody, bo 

to było bardzo ważne, bardzo istotne, pozostała nam modernizacja stacji i oczyszczalni ścieków 

i oferty, które wpłynęły na Program funkcjonalno-użytkowy, Program Funkcjonalno - 

Uużytkowy, to jest taka wytyczna droga, takie szczegóły, które mówią o tym, że osoba, która 

będzie uczestniczyła w przetargu Zaprojektuj i wybuduj, to będzie budowała dokumentację na 

podstawie Programu Funkcjonalno - Użytkowego. Często bywa tak, że ktoś opracuje 

dokumentację, inne jest wykonawca, a zadanie jest bardzo specjalistyczne, skomplikowane, 

więc uznaliśmy, że lepiej opracować Program Funkcjonalno - Użytkowy i na bazie Programu 

Funkcjonalno - Użytkowego, później ogłosimy przetarg, zaprojektuj i wybuduj to nikt nie 

będzie miał pretensji, bo jak zaprojektuje na bazie Programu Funkcjonalno - użytkowego, to 

wybuduję, a potem często jest tak albo ktoś dokumentacja, a ktoś coś pominął, a ja muszę 

wybudować, a roboty dodatkowe, jakieś roboty konieczne, w związku z tym poszliśmy  

w kierunku takim i proszę posłuchać, jakie wpłynęły oferty: najniższa cena przez Pana 

profesora zaproponowana to jest 12 000 zł na Program Funkcjonalno - Użytkowy, natomiast 

najwyższa cena, która była zaproponowana tylko na PFU, to 153 873 zł czyli widzicie dużą 

rozpiętość. Powiem tak, że dokumentacja pewnie by była tańsza niż Program Funkcjonalno -

Użytkowy i teraz umowę, tak jak powiedziałam, podpisaliśmy z Panem Skarbnikiem 8 grudnia 

za kwotę 120 00 zł, termin wykonania Programu Funkcjonalno - Użytkowego to jest 15 luty 

2024 i na realizację zadania przypomnę, otrzymaliśmy tutaj kwotę z Polskiego Ładu  

8 milionów złotych to jest wysokości dofinansowanie 95%, 5% to jest nasz udział, wartość 

kosztorysowa taką, którą przyjmujemy jest troszeczkę wyższa o parę 400 000 zł, ale myślę, że 

po przetargu będzie to zniwelowane. Jeszcze przypomnę, bo padały pytania na Komisji,  

co w ramach tego zadania będzie wykonane, natomiast mieszkańcy nie bywają na Komisji, 

więc nie wiedzą, więc sesje są nagrywane, więc pozwólcie powiem, co będzie tutaj w ramach 

tego zadania wykonane, przede wszystkim po pierwsze będzie budowa linii technologicznej do 

przetwarzania osadów ściekowych w celu wytwarzania certyfikowanego produktu 

nawozowego na bazie osadów i popiołów bądź innych odpadów wraz z dostosowaniem 

istniejącej hali magazynowej oraz wszelkimi wymaganymi przyłączami mediów. Czyli miejmy 

nadzieję, że pozbędziemy się również zapachu, szczególnie tych mieszkańców, którzy 

mieszkają w pobliżu oczyszczalni ścieków i przede wszystkim w tym kierunku działamy, a te 

osady, które w tej chwili są gromadzone, no można wykorzystać jako nawóz. Dodatkowo 

będzie również zakup kontenerowy stacji zlewni z monitoringiem ilości jakości dowożonych 

ścieków, czyli stacja będzie monitorować jaka to jest jakość ścieków, żebyśmy od razu wpuścili 

do oczyszczalni ścieków, będzie ona wyposażona w rozdrabniacz frezowy i moduł badania 

temperatury czy też przewodności. Również będzie specjalny system i wymagane urządzenia, 

armatura, oprogramowanie i cały montaż, również w ramach tego zadania planujemy zakupić 

cztero-energooszczędne dmuchawy śrubowe wraz z ich doborem i również wraz i z montażem 

również zakup ładowarki teleskopowej spalinowej o zasięgu minimum 4,5 m i udźwigu 3 t  

z osprzętem pełnym, zakup kontenerów na piasek, również tutaj na odpady wytwarzane na 

oczyszczanie ścieków w ilości 5 sztuk o pojemności 8 m³, oczywiście musi być zakupiona waga 

samochodowa o nośności, tutaj jaką mamy nośność Pani Prezes? Bardzo dobrze i tak mam 
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napisane i tak Pani Prezes tutaj mówi 50T/20kg wraz oczywiście z montażem i niezbędnymi tu 

przełączeniami i agregat musi być prądotwórczy, tutaj również zagubiony o mocy co najmniej 

te 200 kW, także tak jak powiedziałam, że szacunkowy koszt inwestycji tak jak my liczymy, to 

powinno być ponad 8 427 000 zł 8 000 000 zł jest dofinansowania, ale to przetarg nam dopiero 

dokładnie pokażę co i jak, no i praktycznie 15 lutego, gdy będziemy odbierać Program 

Funkcjonalno-Użytkowy, to wtedy będziemy doskonale też wiedzieć, jaki będzie kosztorys, tak 

całej tej inwestycji także też czekaliśmy na tą inwestycję żeby zrobić i wreszcie też ta 

inwestycja będzie zrealizowana. Ta inwestycja jest rozłożona na rok 2023, który już się kończy, 

2024 gdzie zakładamy, że 15 luty Program Funkcjonalno-Użytkowy zakładaliśmy tak tutaj, że 

lipiec powinna być zrobiona dokumentacja i ogłaszamy przetarg zaprojektuj i wybuduj  

i realizacja tego zadania kończy się zaraz 2025 w pierwszym półroczu także zadanie powinno 

już być oddane do użytku. Tak troszeczkę więcej na ten temat powiedziałam, bo często są 

pytania dotyczące właśnie tego zapachu, telefony i tak dalej także tutaj, dzięki pozyskanym 

środkom, dzięki zaradności również Radnych, którzy wspierają ten projekt, projekt ten będzie 

zrealizowany. Natomiast jeśli chodzi o przeprowadzone sprzedaży nieruchomości to krótki 

okres czasu, bo to nawet miesiąc nie upłynął, udało nam się sprzedać jedną nieruchomość, 

dochód 10 500 zł. Z takich istotnych jeszcze spraw dalej dokonujemy kontrolę czystości, 

kontrole, również spalania, pobieramy dalej próbki z popiołu do badań, wysyłamy do 

laboratorium, to jest Centrum Badawcze w Rudzie Śląskiej i tam uzyskujemy wyniki, co ten 

popiół zawiera czy dozwolone substancje, czy też niedozwolone, badanie wykazało obecność 

substancji akurat w tym przypadku zabronionych, więc już procedura tutaj już ochrona 

środowiska ma opracowane te procedury wdrożyła. Teraz jeśli chodzi o czystość i porządek, to 

kontrole też nieruchomości tutaj obręb Osetno dotyczące składowania na działce odpadów, 

gruzu, cegieł, zużytych opon i tak dalej, nie będę nazwisk wymieniać, bo ochrona jest danych 

także zobowiązano tutaj właścicieli do wykonania decyzji nakazującej uporządkowanie jak 

najszybciej wyżej wymienionych odpadów. Dzieje się to tak, jeśli w wyznaczonym terminie te 

odpady nie zostaną uporządkowane, to wtedy my podejmujemy, mimo że dość działka 

prywatna kroki my porządkujemy i fakturę wystawiamy zdecydowanie wysoką na właściciela 

obciążającego go kosztami, oczywiście we współpracy z policją jeszcze wcześniej robimy, 

jeszcze dajemy tak zwaną tą sygnalizację, że jeśli nie uporządkuje, to wtedy gmina wykonuje 

te zadania. Również spółka Tekom dokonała prawidłowości segregowania odpadów, w tym 

czasie 59 kontroli się odbyło, stwierdzono tylko w 4 przypadkach brak segregacji odpadów, 

więc też ochrona środowiska już tymi sprawami się zajęła. Jeśli chodzi o dotacje do 

przydomowych oczyszczalni ścieków, w dalszym ciągu udzielamy, w 2023 skorzystało  

z dotacji z dofinansowania 12 wniosków, udzielono 10 dotacji na kwotę 40 000 zł i jeden 

wniosek został przez właściciela wycofany, a dwa wnioski nie spełniały wymagań, które mówi 

regulamin o dofinansowaniu. Również kontrole zbiorników bezodpływowych 

przeprowadziliśmy zgodnie z naszą uchwałą, wezwano 97 właścicieli posiadaczy 

nieruchomości położonych głównie Łagiszyn, Polanowiec, Polanowo, Osetno Małe, Kietlów, 

Laskowa, Szedziec, Strumyk, Glinka, Jastrzębia, do złożenia informacji na temat sposobu 

odprowadzenia ścieków z nieruchomości. Najwięcej tutaj wykryliśmy z Glinki, bo 35,  

w związku z tym tutaj kontrola była prowadzona i też są ustalenia co należy wykonać i te osoby 

muszą się wykazać również umowami z kim podpisano, jeśli chodzi o wywóz nieczystości.  

Z takich istotnych spraw, moi Państwo to dotacje do wymiany źródeł ciepła, łącznie wpłynęło 

też 12 wniosków, udzielono 6 dotacji na kwotę 21 000 zł, jeden wniosek został odrzucony,  

4 wnioski zostały bez rozpatrzenia, ponieważ nie dotrzymano terminu uzupełnienia 

dokumentów, pozostałe wnioski są w trakcie jeszcze rozpatrzenia. Również wielu 
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mieszkańców pytało mnie szczególnie w dniu przyjęć interesantów o tak zwany Program Ciepłe 

Mieszkanie, w związku z tym zrobiliśmy ankiety. Wpłynęło 9 ankiet w Programie Ciepłe 

Mieszkanie właścicieli lokali mieszkalnych, łączna szacunkowa kwota to jest 236 000 zł, tutaj 

podzieliliśmy na 3 części, część pierwsza, czyli podstawowy poziom dofinansowania, to jest  

w granicach 16 500 zł, druga część to jest podwyższony do 27 500 zł i w tej pierwszej kwocie 

poziom dofinansowania, tak jak mówiłam 16 500 zł, w drugim poziomie dofinansowania  

5 nieruchomości jest zainteresowanych, to jest 137 500 zł, w trzeciej części 2 nieruchomości to 

jest kwota 82 000 zł. Jeśli ktoś bardziej chciałby usłyszeć na temat Ciepłego Mieszkania, to 

zachęcam śledzenie naszej strony, tam są warunki również dofinansowania. Wydział Ochrony 

Środowiska również jak najbardziej służy pomocą do pomocy w wypełnianiu wniosków, do 

omówienia, więc będziemy również się ubiegać o dofinansowanie na Ciepłe Mieszkanie, żeby 

prywatnym właścicielom również tutaj pomóc. Również, jeśli chodzi o sprawy, które się odbyły 

w ostatnim czasie na Hali Sportowej Olimpia odbyły się Mistrzostwa Góry w badmintonie,  

tutaj serdecznie dziękuję wszystkim, którzy brali udział, zresztą to jest świetna promocja naszej 

gminy Pan Prezes Robert Brojek naprawdę robi dobrą robotę, promuje razem tutaj  

z uczestnikami tego turnieju na wysokim poziomie naszą gminę. Również odbył się II Otwarty 

Turniej Taekwon-do, to serce się raduje, jak się wchodzi na salę i widzi się takich dzieci  

w wieku od 2 lata tak do 10-ciu,  11-stu ponad 100 albo i więcej zapaleńców właśnie tego 

rodzaju sportu, to powiem, że to jest naprawdę zorganizowane na bardzo wysokim poziomie. 

To obejmuje cały okręg ten legnicko, głogowski, górowski, zainteresowanie wielkie i taki 

malutki dwulatek tak otrzymuje medal, to jest takie budujące, że zawsze powtarzam, że jest 

sport, to jest rzecz piękna warta wysiłku nawet wtedy, gdy nie otrzymamy tych zasłużonych 

medali, ale to to jest piękne, budujące, że jednak jest tak duże zainteresowanie. Też Panu 

Prezesowi serdecznie dziękuję, bo jednak tyle ludzi zgromadzić w jednym miejscu to jest niezłe 

wyzwanie. Również 26 listopada chcę podziękować Radzie Sołeckiej i Koło Gospodyń 

Wiejskich Ryczenianki za zaproszenie to był pierwszy ryczeński dzień, taki zorganizowany dla 

seniorów, bardzo dużo osób przyszło, chylę czoło wielki szacunek to, co robią Koło Gospodyń 

i nie tylko w Ryczeniu, ale i inne to Jestem pod wielkim wrażeniem, ta integracja, ta atmosfera,  

relaks niesamowity i atmosfera niesamowita i talenty, jeszcze raz talenty, nie tylko o talenty 

kulinarne, ale i występy artystyczne i śpiewy. Także i Pani Sołtys bardzo serdecznie dziękuję 

za zorganizowanie i Koło Gospodyń Wiejskich, bardzo dużą liczbę młodych ludzi to Koło 

Gospodyń Wiejskich liczy i było to świetnie przeprowadzone, naprawdę na bardzo wysokim 

poziomie. Natomiast brałam również 29 listopada w uroczystościach jubileuszowych 

związanych 25-cioleciem utworzenia Powiatu Górowskiego, tu jeszcze raz serdecznie dziękuję 

Pani Staroście i całemu zarządowi Powiatu Górowskiego. Trzeba przyznać, że przy tych 

dofinansowaniach, które starostwo otrzymuje od wielu lat, nie słyszeliśmy od żadnej 

inwestycji, która nie była wykonywana w tym czasie, słyszymy i ta inwestycja i budowa drogi 

tak powiatowej, nie ukrywam, że my też dzięki Waszej życzliwości dokładamy pieniądze, bo 

gdyby tak policzyć, to do dróg powiatowych w tym roku dołożyliśmy prawie pół miliona 

złotych, bo dołożyliśmy spore pieniądze na budowę chodnika, chociażby w Ligocie, spore 

pieniądze dołożyliśmy, tam było 200 000 zł ponad 200 000 zł dołożyliśmy do chodnika  

w Kruszyńcu i teraz dołożyliśmy w kierunku Zawieścic, także nie patrzymy, że to jest droga 

powiatowa, tylko jednak realizujemy, też tutaj wnioski wpłynęły o przejęcie kolejnych dróg. 

Tutaj ze Strumiennej Pan Sołtys akurat złożył taki wniosek, Jastrzębia to też Pan Sołtys złożył 

wniosek ze Strumiennej, więc procedury wdrażamy, będziemy również te drogi, które są 

powiatowe przejmować, będziemy też wykonywać dokumentację i też będziemy pozyskiwać 

środki i też będziemy je wykonywać, bo jednak jak ktoś przyjeżdża przez Górę, to nie rozróżnia, 
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czy to jest droga wojewódzka, czy powiatowa, czy gminna, tylko wszystko na Burmistrza, 

prawda? Ale ja Jestem silna, ja to wszystko udźwignę, im większy komentarz, to tym mam 

większą siłę jeszcze do działania i energię do działania także daje z tym radę, więc jak takie 

komentarze się pojawiają, a lepiej by było zapytać jest Facebook czy inny środek komunikacji, 

czy przedzwonić i zapytać, przepraszam, ta droga do kogo należy? Aha, ale nie trzeba od razu 

już komentarze pisać, nic nie robią i tak dalej, tak ale na szczęście to jest tylko nieliczna grupa 

taka, większość naprawdę dostrzega to co robimy i jest pod wrażeniem, że zawsze zgoda 

buduje, niezgoda rujnuje i w tym kierunku musimy tutaj iść. Natomiast uczestniczyłam również 

w pięknym spotkaniu, też tutaj jest obecny Pan Sołtys i Pan trener Pan Jacek Ulman, robi rzeczy 

niesamowite, zgromadzić w jednym miejscu Moi Państwo, tyle dzieci, którzy zainteresowani 

są sportem i przy tym jeszcze efekty, kilkadziesiąt minut trwało samo wręczenie certyfikatów, 

które Pan Jacek Ulman razem z swoimi ludźmi, tak również ze swoją małżonką zdobył 

dofinansowania. To, że my dajemy jako gmina, no to jest jedno, ale nie czeka z rękoma 

założonymi tylko pisze programy, realizuje, naprawdę Jestem pod wielkim wrażeniem. Jestem 

pod wielkim wrażeniem kultury trenerów, którzy tam również asystowali Panu Jackowi 

Ulmanowi. Spotkanie było poświęcone przede wszystkim na organizacji Mikołaja, Pan Jacek 

przygotował dla każdego prezenty i jeszcze ta dyscyplina sportowa. Byłam pod wielkim 

wrażeniem, ta radość, uśmiech tych rodziców, także Pani Jacku z całego serca dziękuję za to, 

co Pan robi, bo niesamowicie promuje Pan naszą gminę i te wyniki, które Pan osiąga z taką 

rzeszą dzieci i potrafi Pan ich zaangażować, to są mistrzostwa świata, także wielki szacunek, 

wielkie uznanie do tego, co Pan robi i proszę takie podziękowanie Jeszcze raz przekazać 

wszystkim trenerom, zawodnikom przede wszystkim tak za ten klimat. My też będziemy 

wspierać te działania, zresztą omówiliśmy sobie tutaj zasady współpracy, co zrobić, bo to 

przecież wszystko chodzi o tą młodzież, zaangażowanie, im więcej się angażują w sport, to tym 

mniej sięgają po to, co nie powinni sięgać, a na tym rzecz polega właściwe zagospodarowanie 

czasu, także jeszcze raz serdecznie dziękuję. Również podpisaliśmy umowę z Panem 

Skarbnikiem z Drogtrans o tym już mówiłam, bo to na ul. Kościuszki, zadanie już będzie 

realizowane. Brałam również udział w uroczystości przekazania fabrycznie nowego 

samochodu RENAULT do przewozu podopiecznych Środowiskowego Domu Samopomocy  

w Górze, wspólnie z Panem Przewodniczącym Panem Arkadiuszem Szuperem. Pani Kierownik 

nie mogła być dzisiaj na sesji, bo akurat mają dzisiaj Wigilię obchodzą, więc uznaliśmy, że 

dobrze z podopiecznymi niech zostanie, samochód jest piękny, PEFRON dał duże 

dofinansowanie tu w tym momencie bardzo dziękuję Pani Staroście, a przez to Centrum 

Pomocy Rodzinie, które na naszą prośbę ten wniosek wystosowano dofinansowanie jest dość 

duże, bo 180 000 zł tu dziękuję włodarzom gmin, mianowicie Wąsosz dołożył się 4 663 zł, 

również Gmina Jemielno 10 000 zł, Gmina Niechlów również 10 000 zł, pozostałą kwotę my 

wyłożyliśmy i PEFRON dołożył kwotę też dużą 135 000 zł, więc łącznie samochód 181 900 zł 

trochę więcej wyjdzie, bo do tego jeszcze 4000 z małym haczykiem ubezpieczenie, ale tutaj też 

gratuluję Pani Kierownik Pani Edycie Żmiejewskiej, bo nie dość, że udało się właśnie ten 

samochód zakupić, to jeszcze wykonanie elewacje i też się pięknie reprezentuje, tym bardziej, 

że ul. Hirszfelda będziemy niebawem też robić chodniki te od Wieży Ciśnień, więc ładnie się 

to wpisuje, wkomponuje. Z okazji 42. rocznicy wprowadzenia stanu wojennego wspólnie  

z Panią Starostą uczestniczyłam z Radnymi oczywiście składaliśmy kwiaty, składaliśmy hołd 

ofiarom tych wydarzeń z grudnia 1981 roku i miałam również spotkanie 15 grudnia  

z harcerzami 20 Górowskiej Drużyny Harcerskiej, tak harcerze przekazali Betlejemskie 

Światełko, zgłosili jeszcze taką pomoc-propozycję, żeby projektor filmowy im przekazać, 

ponieważ mają co właśnie pokazywać, tutaj dziękuję Panu Radnemu właśnie Bartłomiejowi 
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Czyżowi, że się zaangażował i wspiera tutaj harcerstwo. Udało nam się znaleźć tutaj w urzędzie 

taki stary projektor, ale dobrze chodzący, więc przekażemy do Domu Kultury, a Dom Kultury 

już tak już przekazaliśmy, a Dom Kultury przekaże harcerzom także jeszcze raz Panie Radny 

serdecznie dziękuję tutaj za zaangażowanie i pomoc harcerzom, to jest miłe właśnie, że tym 

młodym ludziom pomagamy, gdyby były jeszcze pytania, to służę tutaj odpowiedzią, dziękuję 

bardzo.  

Ad. 5  Uchwała budżetowa Gminy Góra na rok 2024. 

Pani Burmistrz: autopoprawkę, moi Państwo tak już wspominałam wcześniej, na rok 2024 

dokonuje się następujących zmian do projektu uchwały budżetowej na rok 2024 po stronie 

dochodów Gminy Góra dokonuje się drobnych korekt klasyfikacji budżetowej polegającej na 

zmianie paragrafów dochodów, to tylko pewne te korekty, potem jest autopoprawka do 

Wieloletniej Prognozy Finansowej, więc bym prosiła tylko te drobne korekty zmiana 

paragrafów. 

Rozpoczęto procedurę głosowania nad autopoprawką do uchwały budżetowej Gminy Góra na 

rok 2024. 

Radni 13 głosami za jednogłośnie przyjęli autopoprawkę. 

Przewodniczący Arkadiusz Szuper: Szanowni Państwo w związku z budżetem mamy uchwałę 

Regionalnej Izby Obrachunkowej, dwie uchwały Regionalnej Izby Obrachunkowej. Uchwały 

te znajdują się już od 18 grudnia na stronie BIP-u. Urzędu, więc myślę, że jeśli ktoś chciałby 

się zapoznać szczegółowo, to jest taka możliwość, a jedynie odczytam sentencję i ewentualnie 

tutaj poproszę Panią Burmistrz o odniesienie się do tej uchwały. Szanowni Państwo, uchwała 

numer 4/125/23/2023 składu orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej we Wrocławiu  

z dnia 12 grudnia 2023 roku w sprawie opinii o przedłożonym przez Burmistrza Góry projekcie 

uchwały budżetowej Gminy Góra na rok 2024 wraz z uzasadnieniem i materiałami 

informacyjnymi. Na podstawie artykułu 13 Pkt 3 w związku z artykułem 19 ustęp 2 ustawy  

z dnia 7 października 1992 roku o Regionalnych Izbach Obrachunkowych, oraz artykułu 238 

ustęp 3 ustawy z dnia 27 sierpnia 2009 roku o finansach publicznych skład orzekający 

Regionalnej Izby Obrachunkowej we Wrocławiu w osobach Joanna Radzieja Przewodnicząca, 

Ewa Pudło członek, Ewa Zarzecka członek, wydaje opinie pozytywną z zastrzeżeniami  

o przedłożonym przez Burmistrza Góry projekcie uchwały budżetowej Gminy Góra na rok 

2024 wraz z uzasadnieniem i materiałami informacyjnymi. To uzasadnienie można tak jak 

wcześniej wspomniałem sobie przeczytać na stronie BIP Urzędu Gminy Góra. Uchwała numer 

4/126/2023 składu orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej we Wrocławiu z dnia  

12 grudnia 2023 roku w sprawie opinii o możliwości sfinansowania deficytu przedstawionego 

w projekcie uchwały budżetowej Gminy Góra na rok 2024 na podstawie artykułu 19 ustęp 2 

ustawy z dnia 7 października 1992 roku o Regionalnych Izbach Obrachunkowych, w związku 

z artykułem 246 ustęp 3 ustawy z dnia 27 sierpnia 2009 roku o finansach publicznych skład 

orzekający Regionalnej Izby Obrachunkowej we Wrocławiu wydaje opinię pozytywną 

zastrzeżeniami o możliwości sfinansowania deficytu przedstawionego w projekcie uchwały 

budżetowej Gminy Góra na rok 2024 i tu również uzasadnienie jest do zapozna na stronie BIP.  

Pani Burmistrz: odniosę się do tego opinia pozytywna z zastrzeżeniami wyjaśnię Państwu, co 

to znaczy, że zastrzeżeniami. Tak naprawdę każda gmina powinna osiągnąć według przepisów 

nadwyżkę operacyjną. Nadwyżka operacyjna to są 2 składniki, dochody bieżące i wydatki 
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bieżące. Dochody bieżące powinny corocznie być wyższe od wydatków bieżących, nie 

jesteśmy w stanie w okresie, kiedy kryzys wszedł, kiedy cena paliwa, energii poszła w górę, 

wynagrodzenia w górę, osiągnąć, żeby dochody bieżące, które my osiągamy z tytułu 

działalności gminy, były większe od wydatków bieżących i stąd jest deficyt, a nie nadwyżka 

operacyjna i stąd Regionalna Izba Obrachunkowa wskazuje zastrzeżenia, czyli nie spełniamy 

tego punktu. Oczywiście ten punkt jest trochę zliberalizowany, że nie ma, bo kiedyś to by było 

naruszenie dyscypliny finansów publicznych, gdyby nie były te inne składniki, a nie jesteśmy 

i nie byliśmy w stanie przewidzieć, że energia poszła nam 800% w górę, tak teraz po tych 

przetargach ceny się już tak stabilizują i że ciągle wynagrodzenia idą w górę, a to jest wszystko 

wydatek bieżący, a nie dochód bieżący. To co mamy zapisane zadanie inwestycyjne to jest 

zupełnie coś innego, to nie wpływa na nadwyżkę operacyjną, w związku z tym gwoli 

wyjaśnienia, że dotyczy to tylko nieosiągnięcia nadwyżki operacyjnej, tak, dziękuję bardzo. 

Przewodniczący Arkadiusz Szuper: uchwała budżetowa Gminy Góra na rok 2024 była 

przedmiotem posiedzenia komisji wspólnych, dlatego teraz poproszę przewodniczących 

Komisji o odczytanie opinii.  

Przewodniczący Komisji Kultury Oświaty i Spraw Socjalnych Pana Maciej Liśkiewicz 

przedstawił opinię Komisji: Komisja projekt uchwały przyjęła 3 głosami za przy 1 

wstrzymującym się, dziękuję bardzo. 

Przewodniczący Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska Pan Tadeusz Biernacki przedstawił 

opinię Komisji: Komisje pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały 8 głosami za przy 2 

wstrzymujących się, dziękuję bardzo. 

Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej i Porządku Publicznego Pan Jacek Szczerba 

przedstawił opinię Komisji: Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały 9 głosami za 

przy 1 wstrzymującym się, dziękuję. 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów Pan Henryk Drozdowski przedstawił opinię 

Komisji: Komisja budżetu i finansów poza tym jest zaopiniowała projekt uchwały 4 głosami za 

przy 2 wstrzymujących się. Dziękuję bardzo. 

Pani Burmistrz: Moi Państwo budżet na 2024 tak jak co roku jest budżetem trudnym, ale 

realnym możliwym do zrealizowania, bo jednak przy naszych dochodach własnych, które 

mamy ponad 40 milionów złotych, wykonać tyle zadań inwestycyjnych, tak jak na przykład  

w tym roku za prawie 27 milionów złotych to są nie lada wyzwanie i to samo budżet to jest 

ponad 20% budżetu idzie na zadanie inwestycyjne. Ten budżet na 2024 to jest budżet, który 

sięga 117 253 041,67 zł to są wydatki, natomiast dochody, które zamierzamy osiągnąć to jest 

114 295 056,66 zł. Wiadomo, że w trakcie roku, już teraz z Panem Skarbnikiem analizujemy, 

będziemy mieć z tego roku jeszcze wolne środki finansowe, które będziemy starali się 

wprowadzić w następnym roku. Bo są też również sytuacje zapowiadające takie w budżecie na 

przykład na 2024 z Panem Skarbnikiem zabezpieczyliśmy podwyżki chociażby dla 

pracowników tutaj samorządowych o 10%, a słyszymy nauczyciele 30% podwyżkę będą mieć 

pracownicy, jeśli chodzi o budżet budżetówka tak zwana 20%, w związku z tym też będę 

proponować Państwu Radnym wolne środki, żeby przeznaczyć również do 20% dla 

pracowników samorządowych, bo nie może być tutaj taka różnica, że budżetówka ma 20%, a 

pracownik samorządowy ma podwyżki te 10%, ale tutaj sobie przeliczymy i z Panią Anią 

również Naczelni Kuleszą, że powinniśmy tutaj dać radę i też przeznaczyć te środki, żeby ta 
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sprawiedliwość była w miarę, tak, również tak jak powiedziałam, budżet jest realny, 

optymistyczny, ale możliwy do zrealizowania przy założeniu, że dalej będziemy ubiegać się  

o środki, a nie poprzestaniemy, dalej będziemy ubiegać się o środki z zewnątrz i stąd właśnie 

wysokość tego budżetu. Są tutaj też sołtysi, na pewno są zainteresowani mieszkańcy, jakie 

zadanie inwestycyjne proponujemy do realizacji? Oczywiście ten katalog 66 zadań 

inwestycyjnych na pewno się zwiększy, bo jak zobaczymy, że jest dofinansowanie na to i na 

to, to wiadomo, że wprowadzimy to zadanie do wykazu zadań inwestycyjnych, żeby pozyskać 

to zadanie inwestycyjne. Wiadomo, że zawsze musi być nasz wkład, ktoś powie, no Pani 

Burmistrz, ale zadłużamy gminę, to możemy żadnego zadania nie wykonywać jak mamy 44 

ponad  miliony własnych środków, a z tego 15 milionów dokładamy do oświaty, a jednostek 

nie tylko oświata jest, bo w ogóle jest 19 jednostek, teraz 18, które podlegają pod gminę. 

Dlatego trzeba zabezpieczyć te środki na wkład, żeby dostać to 80% dofinansowania, a nawet 

50% dofinansowania czy 90%, czy 95 i te zadania zrealizować, tak jak skarbnik przedstawiał 

również na komisjach budżet jest stabilny, nie ma zagrożenia żadnego finansowego i dla tych, 

którzy by się cieszyli, że było zagrożenie finansowe, to oświadczam ze Skarbnikiem, że takiego 

zagrożenia nie ma finansowego. Przykład jest w dzisiejszej również sesji, że udało nam się 

znaleźć z Panem Skarbnikiem dodatkowy milion w budżecie i ten dodatkowy milion 

przeznaczony jest na spłatę zadłużenia, które wynika z przepisów prawa. Także jesteśmy 

osobami odpowiedzialnymi i wiemy, że gmina się rozwija wtedy, kiedy inwestuje. Jeśli gmina 

tylko spłaca zadłużenie, nie robi żadnych zadań inwestycyjnych to się nie rozwija. Tak w 

związku z tym to jest ciągle czynna materia. Najważniejsze zadania, które będą realizowane, 

ponieważ tak jak powiedziałam, są sołtysi, na wsiach, również budowa dróg, chodników, 

ścieżek rowerowych i to różnie albo będzie nowa nawierzchnia łącznie z chodnikami albo 

chodniki i tak w miejscowości Witaszyce dalej będziemy realizować zadania, w miejscowości 

Glinka, w miejscowości Kietlów, Ślubów, Czernina, Rogów Górowski, Bronów, Osetno, Kłoda 

Górowska, Jastrzębia, Polanowo, Polanowiec, Gola Górowska, Sławęcice, Glinka, budowa 

łącznika drogi, Ryczeń tam jest budowa chodnika, Czernina Dolna, Szedziec, Ułanka, 

Włodków Górny i budowa ścieżki rowerowej, będziemy rozpoczynać dokumentacją Góra 

Ryczeń Jemielno, kierunek Lubin. Niektóre uwzględniają opracowanie dokumentacji. Te 

zadanie, które przeczytałam niektóre już mają dokumentację i pozwolenie na budowę, więc  

z  chwilą uzyskania środków będziemy również ogłaszać przetargi. Niektóre te zadania mają 

już dofinansowanie, w związku z tym ogłaszaliśmy już w tym roku przetargi, tak jak to  

w sprawozdaniu było i dalej będziemy pozyskiwać również środki. Natomiast w mieście tutaj 

przede wszystkim jezdnia chodnik ul. Norwida, ul. Dworcowa, ul. Głowackiego, ul. 

Sikorskiego. Zrobiliśmy Tylną, to dziwnie, żebyśmy ul. Głowackiego nie zrobili jak jedno 

z drugim musi być połączone. Teraz ul. Wrzosowa tam gdzie mamy mieszkania socjalne i tam 

ciągle to kruszywo wydajemy, żeby obsypać w koło i ciągle te dziury się robią, raz a porządnie 

trzeba zrobić objazd, dojście do tych mieszkań, w związku z tym też opracowanie dokumentacji 

na ul. Wrzosową. Ul. Hirszfelda o tym już mówiłam, ul. Leśna, ul. Przylesie, ul. Jodłowa, ul.  

Reymonta to utwardzenie placu gminnego. Również wymiana nawierzchni, jeśli chodzi  

o parking przy ulicy Poznańskiej, to jest ten parking duży, taki nieestetyczny, bardzo dużo osób 

odwiedza tam jest OPS, Zakład Energetyki Cieplnej, więc tam też planujemy opracować 

dokumentacji i ten parking wykonać. Wcześniej jeszcze prowadziliśmy rozmowy przed Panem 

jeszcze Prezesem czy podołają wykonać sami, Pan Prezes też na ten temat wypowiadał się  

i ten parking, ale niestety, takie czasy przyszły, że cena węgla poszła w górę, w związku z tym 

dobrze tutaj też dziękuję Radnym za podniesienie ręki za zmiany w planie zagospodarowania 

przestrzennego, bo działeczka będzie przekształcona pod fotowoltaikę i Pan Prezes już ma 
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pomysły, że po co, tak jak można energię wytwarzać samemu z fotowoltaiki i dostarczać ciepło 

tutaj dla mieszkań w Górze, także też weszliśmy w odnawialne źródło energii. Przedmiotem 

częstych spotkań jest ta tematyka, więc Pan Prezes już szczegóły omówił i tutaj też będziemy 

w tym kierunku działać, żeby zminimalizować koszty, jeśli chodzi o ciepło. Również ul. 

Głogowska, to już mówiłam parking po dawnej taxi, ul. Kościuszki, chodniki, wymiana ul. 

Sienkiewicza to już mówiłam dzisiaj to jest dofinansowanie na te 3 zadania, ul. Batorego ul. 

Jagiełły przebudowa cała drogi, tam coraz więcej ludzi się buduje i też wnioski poskładali, bo 

tutaj muszę Państwu powiedzieć, to się nie odbywa na zasadzie takiej, że Ja z Panem 

Skarbnikiem siadam do budżetu i opracowuje budżet i wymyślamy sobie koncepcję co zrobić 

w Górze? W ciągu roku przed opracowaniem budżetu do każdego wydziału mnóstwo wniosku 

wpływa od mieszkańców, nie tylko od mieszkańców, bo do organizacji pozarządowych,  

mnóstwo wniosków wpływa od sołtysów, za co wam serdecznie również dziękuję i na tej bazie 

dokonujemy zadania również, gdzie źródło dofinansowania wpisujemy planowane zadania, 

czyli odbywają się to tak zwane konsultacje. Niektórzy myślą, że to na zasadzie takiej 2 osoby 

siadają i wymyślają, co tutaj trzeba zrobić, przede wszystkim urząd jest dla mieszkańców, a nie 

mieszkańcy dla urzędu, więc wsłuchujemy się w te głosy i staramy się te zadania, które 

proponują zrealizować, jak się nie uda w następnym roku, to w następnym roku, ale te zadania, 

które planujemy, to dotrzymujemy słowa. Również Sosnowa ulica, uzbrojenie terenu, jeśli 

chodzi o Liliową ulicę, również przewidujemy remonty budynków socjalnych, komunalnych, 

przełożenie dachu głównej użyteczności publicznej, to mam na myśli, bo nie dostaliśmy 

dofinansowania tego pierwszego w rozdaniu, dostaliśmy na oczyszczanie, nie dostaliśmy na 

Glinkę, więc w dalszej kolejności będziemy się tutaj ubiegać, również pieniążki są 

wygospodarowane w budżecie na przełożenie dachu Remiza Strażacka Radosław jest bardzo 

też jednostka, która jest aktywna, działa, dużo robi od siebie. Budowa instalacji przetwarzania 

osadów, o tym już mówiłam, również w budżecie są place zabaw, świetlice wiejskie i świetlice 

wiejskie tutaj Szedziec, Ligota, Borszyn Wielki budowa świetlicy, zabytki, chociażby mury 

obronne czy Kapliczka w Sławęcice. Taki katalog zadań przewidujemy tutaj do wykonania  

z możliwością go jak najbardziej rozszerzenia, to, co mówiłam w miarę pozyskanych środków 

finansowych. Dziękuję bardzo. 

Pan Radny Adam Chmiel: Szanowni Państwo, ja tylko dwa zdania pozwolę sobie zabrać celem 

może uzupełnienia, bo zainspirowały mnie słowa tutaj, że jest nagrywane, że mieszkańcy 

widzieli, otóż mieszkańcy również powinni wiedzieć, że dzisiejsze zadłużenie planowane  

w budżecie na 2024 roku to kwota prawie 59 milionów złotych, a koszty obsługi kredytu tego 

długu to 4,5 miliona złotych. Czy jest to kwota duża, czy mała czy zagraża płynności finansowej 

gminy i realizacji zadań rozwojowi to już niech sobie mieszkańcy i zgromadzone osoby 

odpowiedzą same. Natomiast ja pozwolę sobie jeszcze przytoczyć wyniki takiego rankingu 

finansowego prowadzonego przez Miesięcznik Wspólnota zajmującej się samorządem w tym 

rankingu na wiosnę wzięto pod uwagę 7 wskaźników, między innymi udział dochodów 

własnych, relacja nadwyżki operacyjnej, udział środków europejskich, relacja zobowiązań 

między innymi i tutaj na 642 gminy miejsko-wiejskie zajmujemy chlubne lub niechlubne 577  

miejsce. Ten budżet jest skonstruowany tak samo jak w latach poprzednich, tak samo to 

wszystko funkcjonuje co roku słyszymy, że jest pełen optymizmu, pełen wyzwań i z tym się 

oczywiście zgadzam. Przy dzisiejszych zmiennych, każdy budżet konstruowany w jednostce 

samorządowej jest budżetem wyzwań, natomiast czy jego struktura powoduje, że rozwijamy 

się? Ja mam wątpliwości osobiście, czy poziom zadłużenia jest bezpieczny dla naszej gminy, 

ja mam wątpliwości. Natomiast decyzja pozostaje Państwu i mieszkańcom jak do tego 
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podejdziecie? Ja zachęcam do lektury związanej z budżetem gminy, ta broszurka książka 

pewnie jest dostępna na stronie internetowej gminy BIP-u jest tam wykaz zadań, są wszystkie 

podziały, o których można mówić długo, ja nie zamierzam i nie będę, ale zachęcam, zachęcam 

Państwa, bo jest to niezwykle ciekawa lektura, którą, na którą należy się pochylić. Dziękuję.  

Pani Burmistrz: Może się odniosę do tych słów, może Pan ma wątpliwości? Ja takich 

wątpliwości nie mam, ponieważ ukończyłam Akademię Ekonomiczną w Poznaniu i Skarbnik 

też jest w Akademii Ekonomicznej, więc gdyby Pan kończył Akademię Ekonomiczną, też nie 

miałby Pan takich wątpliwości, że idziemy w dobrym kierunku. Tak jak powiedziałam,  

zadłużenie na grudzień tego roku, bo tak liczymy to jest 47%, przy dawnych wskaźnika 

zadłużenie bezpieczne to jest do 60%. Jak budżet mamy 117-118 milionów to inaczej się mówi 

w milionach, ile to jest, jak budujemy dom, to też z własnej pensji nie wybudujemy tego domu, 

tylko musimy iść do banku i też wziąć kredyt i wtedy ten kredyt rozkładany jest na 30 czy 35 

lat, a nawet i więcej, żeby cokolwiek wybudować, to żeby gmina się rozwijała, to żeby nie było 

głosów takich za ileś lat młodszego pokolenia, którzy powie, co robiła Rada? Co robiła Pani 

Burmistrz, że była możliwość pozyskania 90%-95% dofinansowania czy 50%, a wy nie 

mieliście na wkład własny, bo wy kredytów nie braliście, czy nie wydawaliście obligacji? To 

jest materia czynna. Jednego roku jest takie zadłużenie, to jest planowane, o którym Pan mówi 

zadłużeniu. Natomiast Ja już mówię co roku, tak jak było w poprzednim ponad 5 milionów 

wolnych środków i wpłacaliśmy część spłata zadłużenia wskaźniki, które określamy do 2041 

roku wieloletniej prognozie finansowej, wszystkie są spełnione. Osoby, specjaliści, którzy się 

zajmują budżetem, czyli Regionalna Izba Obrachunkowa nie mają uwag, uwagę mają jedną, że 

powinny być dochody bieżące, na co my wpływu nie mamy. Bo to nie my określamy wysokość 

wynagrodzenia, my nie określamy jaka jest cena paliwa, ile cena energii elektrycznej, tylko 

wszyscy jesteśmy zaskakiwani, w związku z tym przede wszystkim jest zaspokojenie potrzeb 

mieszkańców i te potrzeby zaspokajamy i tutaj jest dwojakiego rodzaju myślenie, z jednej 

strony przekazać mieszkańcom, słuchajcie, jakie jest zadłużenie, ale z drugiej strony Pani 

Burmistrz z Radą proszę realizować takie zadania inwestycyjne. Nie mamy po czym jeździć, 

drogi są w opłakanym stanie i tak dalej i takich wniosków słyszę tutaj również na sesji z ust 

Pana, że trzeba to robić, to robić i to robić. Ale z drugiej strony zabezpieczenie środków o hola 

proszę nie brać kredytów, bo za duże nie jest za duże, bo jest stabilizacja, bo moje zdanie jest 

takie i takie. Ja akurat z samorządem Jestem związana od wielu, wielu lat doświadczenie też 

mam dość duże w tej materii, Skarbnik również, bo takie same słowa, a szczególnie takie słowa 

słyszy się szczególnie przed wyborami. To są wtedy najważniejsze słowa, patrzcie na 

zadłużenie. Zobaczcie na szpital wszyscy sobie o szpitalu przypominają wtedy, dawno 

zapomnieli, ale po kilku latach wracają do szpitala. Coś niechcąco podniosłem rękę, ale proszę 

bardzo źle zrobiłem, teraz będę budował szpital. Nie wierzcie w mrzonki, takie tylko w realia, 

bo te zadanie inwestycyjne, które proponowaliśmy również jako Rada w budżecie 2018- 2023. 

zrealizowaliśmy więcej, aniżeli planowaliśmy i to każdy może sprawdzić i każdy mieszkaniec 

ma informacje, jest informacja w BIP-ie jest informacja składana również przez Burmistrza do 

mieszkańców, co zostało zaplanowane, co zostało wykonane. Natomiast mówienie, że się boję 

o zadłużenie, no każdy się boi zadłużenia, ale tak jak powiedziałam, ja z pełną świadomością, 

będąc po Akademii Ekonomicznej i Skarbnik również po Akademii Ekonomicznej znamy się 

na tym i nie ma żadnego zagrożenia, jest pełna stabilizacja, więc nie ma obawy, że gmina nie 

będzie wykonywać swoich obowiązków. Bo jak były trudne czasy i dziękowałam mieszkańcom 

za cierpliwość, wyrozumiałość, bo musieliśmy wyłączyć lampy co drugą dla bezpieczeństwa 

to też wspominałam mieszkańcom, że jak przyjdzie jesień, będziemy włączać, bo to 
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bezpieczeństwo dzieci, bo dzieci będą chodzić do szkoły mimo to, że w tym okresie letnio 

wiosennym zaoszczędziliśmy prawie 300 000 zł, ale bezpieczeństwo jest najważniejsze. No to 

co? Wyłączmy wszystkie lampy, nie realizujmy w ogóle zadań i cieszmy się z tego, że  

w rankingu jeśli chodzi o zadłużenia, będziemy mieć pierwszą pozycję i nic nie będzie 

zrobione, ani dróg, ani chodników, ani świetlic i myślmy takimi kategoriami. Ja tyle bym miała, 

bo cóż, będę dalej tutaj komentować o zadłużeniu, zresztą trzeba bywać na wszystkich sesjach 

czy komisjach, żeby dokładnie słyszeć to, co mówię albo wsłuchiwać te komisje, żeby się 

odnosić do pewnych tutaj zapisów. Dziękuję bardzo. 

 

Pan Radny Maciej Liśkiewicz: Ja z taką prośbą Panie Adamie i jeżeli ja tak uważam, 

przynajmniej, że jeżeli Pan ma taką wiedzę jak dzisiaj Pan przedstawił, to na komisjach to 

powinno wypłynąć, bo przecież tydzień temu się spotykaliśmy i powinniśmy to 

przedyskutować, dzisiaj mamy głosować za budżetem, ja teraz nie wiem, czy ja nie zostanę 

wpędzony w jakąś pułapkę, bo Pan tu przedstawił takie dane i się obawiam, więc myślę, że taka 

dyskusja powinna się odbywać na Komisji i mamy tu przegłosowane z poszczególnych komisji 

głosowania, więc powinniśmy zabierać, dyskutować na komisjach, a nie tutaj, jak jest sesja 

tutaj na sesjach powinniśmy już po prostu przystępować do głosowania. Ja rozumiem, że się 

mogą pojawić jakieś wątpliwości. Dziękuję bardzo. 

Pan Radny Adam Chmiel: że jak Pani powiedziała, to nie służba udział w komisjach i na 

sesjach, ale również praca ciągła powoduje, że dochodzimy do pewnych rzeczy, poszukujemy, 

jesteśmy ciekawi po to, żeby sobie udzielić odpowiedzi i między innymi tymi odpowiedziami 

się dzielić. Zachęcam do takiej pracy, panie Macieju nie tylko na komisjach i sesjach. Dziękuję 

bardzo. 

 

Radny Pan Bartłomiej Czyż: Czy ja tak się sobie tutaj przysłuchuję temu wszystkiemu i tak też 

chciałbym zapytać Pana Adama, dlaczego jeśli ma Pan takie wątpliwości na komisjach 

wstrzymał się ponad głosu. Dlaczego wstrzymuje się Pan od głosu praktycznie przy każdym 

głosowaniu budżetu, a nie powie Pan, jakie ma Pan rozwiązanie tej sytuacji, bo takie mówienie 

tylko o takich rzeczach to w zasadzie jest słabe, szczególnie jako kandydata na burmistrza, tak 

jakoś nie słyszałem wcześniej, żeby miał Pan jakieś rozwiązania w tych tematach, tylko cały 

czas na nie i na nie. Dziękuję bardzo. 

Pan Radny Adam Chmiel: Panie Bartłomieju krótkie na nie bo tak jak Pan powiedział, 

wstrzymujemy się oczywiście, jak zawsze staramy się spoglądać na pewne rzeczy chłodno i że 

tak powiem rozsądnie i dlatego to tak różnie wygląda, dlatego słuchamy cierpliwie i staramy 

się wnikliwie analizować to, co Pani Burmistrz powie i z tego wyciągamy wnioski. Sam Pan 

wie, jak to czasami wygląda, jak to czasami pędzi, czasami trudno się podzielić pewną wiedzą 

na Komisji, czy też na sesji. Staramy się, kiedy to możemy dokumentować i wypowiedzieć na 

ten temat na ile możemy i na ile w danej chwili mamy wiedzę? Natomiast co do mojej 

kandydatury na burmistrza, myślę, że posunął się Pan o krok za daleko w dniu dzisiejszym to 

chyba jedyną kandydaturę, jaką znamy, to chyba Pani Burmistrz. Dziękuję bardzo. 

W związku z brakiem kolejnych pytań rozpoczęto procedurę głosowania. 

Radni 10 głosami za, przy 3 wstrzymujących się przyjęli uchwałę. 
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Ad. 6  Uchwała w sprawie przyjęcia wieloletniej prognozy finansowej Gminy Góra. 

Pani Burmistrz: Panie Przewodniczący, Panie i Panowie Radni, autopoprawkę do Wieloletniej 

Prognozy Finansowej w pozycji 2.1.1 również na wynagrodzenia i składki od nich naliczeń  

w latach 2025-2027 wprowadza się nowe dane i 2025 winno być, to na komisjach o tym 

mówiliśmy 50 413 238,66 zł 2026 - 51 169 437,24 zł i 2027 – 51 936 978,90 zł, pozostałe dane 

pozostają bez zmian. 

Przewodniczący Komisji Kultury Oświaty i Spraw Socjalnych Pan Maciej Liśkiewicz 

przedstawił opinię Komisji na temat autopoprawki: Komisja zaopiniowała pozytywnie  

4 głosami za jednogłośnie projekt autopoprawki. 

Przewodniczący Komisji Rolnictwa Ochrony Środowiska Pana Tadeusz Biernacki przedstawił 

opinię Komisji: Komisja pozytywnie zaopiniowała autopoprawkę do projektu uchwały 10 

głosami za jednogłośnie, dziękuję. 

Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej Porządku Publicznego Pana Jacek Szczerba 

przedstawił opinię Komisji: Komisja pozytywnie zaopiniowała autopoprawkę do projektu 

uchwały 10 głosami za jednogłośnie. Dziękuję. 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów Pan Henryk Drozdowski przedstawił opinię 

Komisji: Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt autopoprawki 6 głosami za jednogłośnie. 

Dziękuję bardzo. 

Rozpoczęto procedurę głosowania nad autopoprawką do uchwały 

Radni 13 głosami za jednogłośnie przyjęli autopoprawkę. 

Przewodniczący Arkadiusz Szuper: Szanowni Państwo również do Wieloletniej Prognozy 

Finansowej jest uchwała Regionalnej Izby Obrachunkowej, która tak jak poprzednie dwie jest 

zamieszczona na stronie BIP-u, Ja odczytam tylko samą opinię, uchwała numer 4/127/2023 

składu orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej we Wrocławiu z dnia 12 grudnia 2023 

roku w sprawie opinii o projekcie uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Góra przedstawionym wraz z projektem uchwały budżetowej na rok 2024 na podstawie 

artykułu 13 punkt 12 w związku z artykułem 19 ustęp drugi ustawy z dnia 7 października 1992 

roku o regionalnych izbach obrachunkowych oraz artykułu 230 ustęp 2 punkt 1 i ustęp 3 ustawy 

z dnia 27 sierpnia 2009 roku o finansach publicznych, skład orzekający Regionalnej Izby 

Obrachunkowej we Wrocławiu wydaje opinię pozytywną z zastrzeżeniami o projekcie uchwały 

w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Góra przedstawionym wraz z projektem 

uchwały budżetowej na rok 2024 i to uzasadnienie można sobie przeczytać na stronie BIP-u. 

W związku z powyższym, że Wieloletnia Prognoza Finansowa była również przedmiotem 

Komisji Wspólnych, proszę przewodniczących o przedstawienie opinii komisji. 

Przewodniczący Komisji Kultury Oświaty i Spraw Socjalnych Pan Maciej Liśkiewicz 

przedstawił opinię Komisji: Komisja pozytywnie przyjęła projekt uchwały 3 głosami za przy  

1 wstrzymującym się, dziękuję bardzo. 

Przewodniczący Komisji Rolnictwa Ochrony Środowiska Pan Tadeusz Biernacki przedstawił 

opinię Komisji: Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały 8 głosami za przy 2 

wstrzymujących się. Dziękuję. 
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Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej i Porządku Publicznego Pan Jacek Szczerba 

przedstawił opinię Komisji: Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały 9 głosami za, 

przy 1 wstrzymującym się, dziękuję. 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów Pan Henryk Drozdowski przedstawił opinię 

Komisji: Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały 4 głosami za przy  

2 wstrzymujących się. Dziękuję bardzo. 

W związku z brakiem pytań rozpoczęto procedurę głosowania. 

Radni 10 głosami za, przy 3 wstrzymujących się przyjęli uchwałę. 

 

7.  Uchwała zmieniająca uchwałę budżetową Gminy Góra na rok 2023. 

W związku z brakiem pytań rozpoczęto procedurę głosowania. 

Radni 12 głosami za jednogłośnie przyjęli uchwałę. 

 

8. Uchwała zmieniająca wieloletnią prognozę finansową Gminy Góra. 

W związku z brakiem pytań rozpoczęto procedurę głosowania. 

Radni 12 głosami za jednogłośnie przyjęli uchwałę. 

 

9. Uchwała w sprawie wydzielonych rachunków dochodów jednostek budżetowych 

Gminy Góra prowadzących działalność określoną w ustawie z dnia 14 grudnia 2016 r. 

prawo oświatowe. 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów Pan Henryk Drozdowski przedstawił opinię 

Komisji: Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały 6 głosami za jednogłośnie,  

dziękuję.  

W związku z brakiem pytań rozpoczęto procedurę głosowania. 

Radni 12 głosami za jednogłośnie przyjęli uchwałę. 

 

10. Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie ustalenia regulaminu określającego 

wysokość dodatków i innych składników wynagrodzenia nauczycieli oraz szczegółowych 

warunków ich przyznawania w szkołach i przedszkolach prowadzonych przez Gminę 

Góra. 

Przewodniczący Komisji Kultury, Oświaty i Spraw Socjalnych Pan Maciej Liśkiewicz 

przedstawił opinię Komisji: Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały 3 głosami za 

przy 1 wstrzymującym się, dziękuję. 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów Pan Henryk Drozdowski przedstawił opinię 

Komisji: Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały 6 głosami za jednogłośnie. 

Dziękuję bardzo. 
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W związku z brakiem pytań rozpoczęto procedurę głosowania. 

Radni 12 głosami za jednogłośnie przyjęli uchwałę. 

 

11. Uchwała w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany  miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego Gminy Góra, obręb Borszyn Mały. 

Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej i Porządku Publicznego Pan Jacek Szczerba 

przedstawił opinię Komisji: Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały 9 głosami za 

przy 1 głosie wstrzymującym się. Dziękuję. 

W związku z brakiem pytań rozpoczęto procedurę głosowania. 

Radni 11 głosami za, przy 1 wstrzymującym się przyjęli uchwałę. 

 

12. Uchwała w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego gminy 

Góra, obręb Sławęcice. 

Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej i Porządku Publicznego Pan Jacek Szczerba 

przedstawił opinię Komisji: Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały 10 głosami za 

jednogłośnie. Dziękuję. 

W związku z brakiem pytań rozpoczęto procedurę głosowania. 

Radni 12 głosami za jednogłośnie przyjęli uchwałę. 

 

13. Uchwała w sprawie Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii dla Gminy Góra na lata 2024-2027. 

Przewodniczący Komisji Kultury Oświaty i Spraw Socjalnych Pan Maciej Liśkiewicz 

przedstawił opinię Komisji: Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały 4 głosami za 

jednogłośnie. Dziękuję bardzo. 

W związku z brakiem pytań rozpoczęto procedurę głosowania. 

Radni 10 głosami za, przy 2 wstrzymujących się przyjęli uchwałę. 

 

14. Uchwała w sprawie zobowiązania Burmistrza Góry do indywidulnego określenia 

warunków sprzedaży nieruchomości gruntowych na rzecz ich użytkowników wieczystych. 

Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej i Porządku Publicznego Pan Jacek Szczerba 

przedstawił opinię Komisji: Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały 10 głosami za 

jednogłośnie. Dziękuję. 

W związku z brakiem pytań rozpoczęto procedurę głosowania. 

Radni 12 głosami za jednogłośnie przyjęli uchwałę. 
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15. Uchwała w sprawie planu pracy Rady Miejskiej Góry na rok 2024. 

W związku z brakiem pytań rozpoczęto procedurę głosowania. 

Radni 12 głosami za jednogłośnie przyjęli uchwałę. 

 

16. Interpelacje i zapytania Radnych. 

Przewodniczący Pan Arkadiusz Szuper poinformował, że do Biura Rady od ostatniej sesji nie 

wpłynęła na piśmie żadna interpretacja, ani zapytanie, czy ktoś z pań i panów radnych chce 

teraz zgłosić interpelację lub pytanie na piśmie? 

Pan Radny Mieczysław Fortecki: Pani burmistrz, ja mam pytanie, bo ja miałem wiele zgłoszeń 

mieszkańców, chodzi mi o ulicę Głogowską 2 dokładnie, tam jest taka nierówność, jak deszcz 

pada, woda stoi, to jest niebezpiecznie po prostu jak zima przyjdzie, będzie tam lód to 

naprawdę, ja mam tam znajomych i tak zawsze mi zgłaszają – ul. Głogowska 2 i też mi chodzi 

o Głogowską tutaj za wiatą przystankową po prawej stronie jest wyrwa w kostce brukowej na 

naprzeciw studzienki ściekowej prawdopodobnie i tam jakby ktoś w nocy wpadł, a nie daj Boże 

dziecko to byłaby tragedia. Tam kostka jest wyrwana i dziura jest i przy też studzience, nie 

wiadomo, a tam piach jest prawdopodobnie nie wiadomo jak to głęboko jest. Dziękuję bardzo.  

 

17. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania Radnych. 

W związku z brakiem nowych interpelacji i zapytań Radnych przechodzimy do kolejnego 

punktu. 

 

18. Wolne głosy i wnioski. 

Pani Burmistrz: W imieniu Radnego Pana Karola Kupieckiego, a wczoraj jeszcze wieczorem 

w imieniu mieszkańców do mnie dzwonił z informacją, ponieważ mieszkańcy Borszyna 

Małego, Borszyna Wielkiego mają taką prośbę czy ta kolejowa komunikacja zastępcza 

autobusowa mogłaby się również zatrzymywać w: Borszyn Mały, Borszyn Wielki, Ja takie 

pismo z Panią Starostą złożę do Urzędu Marszałkowskiego do wydziału Infrastruktury z prośbą 

właśnie o rozpatrzenie sytuacji, nie ukrywam, że jak wcześniej pytałyśmy, to nie było takiej 

opcji, ponieważ no pociąg jedzie Góra-Bojanowo-Rawicz, natomiast do końca marca chyba 24 

obowiązuje obecny kurs jazdy pociągu, więc każde zatrzymanie w chwili obecnej, spowoduje, 

że nie zdążą pasażerowie, mieszkańcy na pociąg, ale takie pismo z Panią Starostą wyślemy. 

Zapytamy w imieniu mieszkańców, czy po 24 marca byłaby taka możliwość, żeby ci 

mieszkańcy mogli skorzystać, bo wiem, że mieszkańcy Bojanowa wystąpili z takim pismem,  

Ja również to pismo do wiadomości dostałam i też była odpowiedź Pana Marszałka, że najpierw 

niech określą zasady partycypacji w kosztach, bo my jako gmina 25% pokrywamy, Pani 

Starosta jako powiat 25 % i 50 % Marszałek i wtedy będzie rozmowy prowadził Bojanowo 

dołoży również te procent do dofinansowania, ale z takim pismem również wystąpimy.  

Pan Radny Maciej Liśkiewicz: ja mam taki wniosek, czy istnieje taka możliwość, żeby do 

projektu wykonywanych prac w 2024 roku dołożyć, bo nie słyszałem tego w sprawozdaniu 

Pani Burmistrz ul. Jagiellonów to jest od Runolandu w kierunku tutaj bloków, przedszkola, aż 
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tam na Kazimierza chodnik, ja wiem, że to należy do dróg wojewódzkich, ale wiele zadań, 

żebyśmy realizowali wspólnie z drogami wojewódzkimi i być może jakby się znalazły środki 

albo dofinansowanie, to ten chodnik należałoby wymienić, dziękuję.  

Pani Burmistrz: My do naszego budżetu nie możemy złożyć, tylko jak będzie ogłoszony nabór 

konkurs, to wtedy my składamy zresztą my złożyliśmy już taki wniosek o którym Pan mówi 

rozstrzygnięcie, kiedy planowane jest panie Naczelniku? W styczniu ten wniosek był złożony 

przez nas we wrześniu, chyba tak koniec września i uwzględniliśmy to, o czym Pan Radny 

mówi, więc jeśli otrzymamy dofinansowanie, to 50% i to zadanie wtedy będzie jako pomoc 

finansowa, uwzględniliśmy to. Dziękuję bardzo. 

Pan Radny Adam Chmiel: Pani Burmistrz do wniosku, o którym Pani wspomniała wcześniej 

kolejowej komunikacji autobusowej Ja bym prosił, jeżeli jest to możliwe o ujęcie, bo też 

mieszkańcy się do mnie zwrócili z taką prośbą, żeby poprosić Panią o taką możliwość, żeby na 

wysokości cmentarza komunalnego na żądanie się zatrzymywał nie jako stały przystanek, ale 

jako na żądanie jest wielu mieszkańców Góry samotnych, starszych, którzy mają dosyć daleko 

na cmentarz komunalny. W jaki sposób by to im pomogło? Jeżeli będzie taka możliwość, 

byłbym bardzo wdzięczny w imieniu mieszkańców. Natomiast tutaj miałbym jeszcze pytanko, 

ponieważ kończymy rok 2023, chciałbym zapytać, jaki poziom recyklingu odpadów osiągnęła 

gmina.  

Pani Burmistrz: Sprawozdanie robimy jak zakończyć się pełny rok i dopiero będziemy wiedzieć 

jaki jest poziom recyklingu, czyli na początku roku po wykonaniu tego sprawozdania, bo teraz 

no trudno nam określić, teraz możemy powiedzieć poziom recyklingu jaki był za 2022, a 2023 

to dopiero w 2024 będziemy wiedzieć, to przekażemy wszystkie dane Natomiast odnośnie tego 

wniosku to też dołączymy do tego Borszyna Małego Wielkiego zapytanie, czy mogą się 

zatrzymać, bo mówię to decydują Dolnośląskie Koleje, więc regulamin jest jasne, ale 

skierujemy w imieniu mieszkańców jak najbardziej dziękuję.  

Pan Radny Adam Chmiel: dziękuję tutaj o poziom recyklingu, to ja poproszę informację, bo 

gdzieś mnie ten temat bardzo mocno interesuje.  

Pan Bronisław Barna: Dzień dobry Państwu,  wielce Szanowna Pani Burmistrz, Pani Starosto,  

Panie Przewodniczący Rady Miejskiej Góry, Panie Przewodniczący Rady Powiatu 

Górowskiego, Państwo Radni oraz zaproszeni Goście w tym szczególnym czasie chciałbym 

złożyć państwu, a także państwu rodzinie, najpiękniejsze życzenia w imieniu swoim oraz 

wszystkich seniorów zrzeszonych w górowskim stowarzyszeniu Klub Seniora Pogodna Jesień, 

życzę Państwu i wszystkim współpracownikom ogromu miłości, która jest źródłem oraz 

ogniwem łączącym z najbliższymi. Życzę również zdrowia, spokoju, wszelkiej pomyślności. 

Niech każdy dzień będzie wolny od trosk i upływa w cieple domowego ogniska wśród 

życzliwych i oddanych osób. Niech magiczna noc wigilijnego wieczoru przyniesie spokój  

radość. Niech każda chwila świąt Bożego Narodzenia żyje własnym pięknem, a Nowy Rok 

przyniesie pomyślność, szczęście i nowe wyzwanie zawodowe. Dziękuję pięknie za uwagę. 

Pani Burmistrz razem z Panem Przewodniczącym oraz wszystkimi Radnymi: takie życzenia 

również złożymy naszym mieszkańcom miasta i gminy, ponieważ zbliża się szczególny czas 

Świąt Bożego Narodzenia, jest to magiczny czas, z tej okazji życzymy razem z Panem 

Przewodniczącym Państwu, by ten czas był przede wszystkim czasem radości, spokoju, przede 

wszystkim wytchnienia.  
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Przewodniczący Arkadiusz Szuper: Ja również życzę, żeby te inne święta miały charakter jak 

najbardziej rodzinny, żeby to był ten czas na to, żeby z ta rodzina się spotykać. Wspólnie 

przeżywać tą magię świąt. 

Pani Burmistrz: W tym szczególnym właśnie dniu pragniemy, żebyście poczuli przede 

wszystkim to ciepło od bliskich osób, od rodzin, ciepło od znajomych od przyjaciół i tą wielką 

życzliwość i niech przy wigilijnym stole nie zabraknie miejsca dla nikogo.  

Przewodniczący Arkadiusz Szuper: Niech to będzie też ten czas, na wytchnienie, na 

odpoczynek, na relaks i przede wszystkim życzę, żeby czas który spędzicie w zdrowiu, bo tu 

dużo wirusów krąży, oby na te święta nas nie odwiedziły. 

Pani Burmistrz:  dlatego wspólnie z Panem Przewodniczącym życzymy Państwową, zdrowych, 

wesołych, pogodnych Świąt Bożego Narodzenia. Dziękuję. 

Pan radny Adam Chmiel: A w nowym nadchodzącym roku, niech ten rok będzie dla Was pełny 

nadziei tej pozytywnej tej dobrej, która przyniesie Wam samych dobrych wyborów, samych 

dobrych decyzji, a przede wszystkim spełnienie marzeń tych małych i tych dużych  

i wszystkiego dobrego. Dziękuję ślicznie. 

 

19. Zamknięcie obrad. 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący zamknął LXX sesję Rady 

Miejskiej. 

Na tym protokół zakończono. 

Prot. K.Sz. 

 


